

Title (en)

A HYDROPHILIC POLYMER WITH INCREASED RESISTANCE TO HYDROPHILIC SOLVENTS.

Title (de)

HYDROPHILES POLYMER MIT GEGENÜBER HYDROPHILEN LÖSUNGSMITTELN ERHÖHTER BESTÄNDIGKEIT.

Title (fr)

POLYMERE HYDROPHILE A RESISTANCE ACCRUE A DES SOLVANTS HYDROPHILES.

Publication

EP 0378646 A1 19900725 (DE)

Application

EP 89907651 A 19890713

Priority

CH 277988 A 19880720

Abstract (en)

[origin: WO9001043A1] An aliphatic polyester with low water absorption is selected as a coating material for hydrophilic polymers like starch. The polyester can be degraded by bacteria or fungi. This polyester may, for example, be a polyhydroxycarbonic acid. It is dissolved and applied to the components, of starch, for instance, by one of the customary physical or chemical coating processes. Once the solvent has evaporated, a coating film is left on the surface. If the coating thickness is adequate, the starch thus treated can no longer dissolve or swell. Such combinations of coatings adhere poorly to one another. Improved adhesion may be achieved by various methods, e.g. by prior corona treatment of the surface for the starch and/or the addition of a solvent or swelling agent for the starch to the coating solution.

Abstract (fr)

On choisit pour enduire des polymères hydrophiles, tels que l'amidon, un polyester aliphatique à absorption réduite d'humidité et décomposable par des bactéries ou des champignons, par exemple un acide polyhydroxycarbonique. On dissout ledit polyester et on l'applique selon des procédés chimiques ou physiques usuels d'enduction sur des objets moulés en amidon, par exemple. Lorsque le solvant se volatilise, une pellicule d'enduit reste sur la surface. Lorsque l'enduit a une épaisseur suffisante, l'amidon ainsi traité ne se dissout ni ne gonfle plus dans l'eau. Ces combinaisons d'enduits adhèrent difficilement les unes aux autres. On peut améliorer leur adhérence par des mesures diverses, telles qu'un traitement préalable par effet de couronne de la surface de l'amidon et/ou l'adjonction à la solution d'enduction d'un solvant ou d'un agent pour gonfler l'amidon.

IPC 1-7

C08J 7/04; **C08J 7/12**

IPC 8 full level

C08J 7/04 (2006.01); **C08J 7/12** (2006.01)

CPC (source: EP US)

C08J 7/0427 (2020.01 - EP); **C08J 7/043** (2020.01 - EP US); **C08J 7/048** (2020.01 - EP US); **C08J 7/12** (2013.01 - EP US); **C08J 2300/14** (2013.01 - EP)

Citation (search report)

See references of WO 9001043A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 9001043 A1 19900208; AU 3860989 A 19900219; CN 1039604 A 19900214; EP 0378646 A1 19900725; ES 2022769 A6 19911201; GR 890100450 A 19900627; HU 894300 D0 19900928; HU T54719 A 19910328; IE 892350 L 19900120

DOCDB simple family (application)

CH 8900132 W 19890713; AU 3860989 A 19890713; CN 89106059 A 19890720; EP 89907651 A 19890713; ES 8902561 A 19890720; GR 890100450 A 19890713; HU 430089 A 19890713; IE 235089 A 19890719